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عضو هیئت نمایندگان اتاق 
بازرگانی تهران معتقد است با 
توجه به آمار صدور جوازهای 
زودهنگام  ساختمانی، خروج 
بخش مســکن از رکود یک 
و  بوده  غیرواقعی  پیش  بینی 
رکود  از  مسکن  خروج  زمان 

سال 1397 است.
به گزارش ایســنا، به اعتقاد 
کارشناسان و ناظران بخش مسکن 
از نظــر تولیــد و عرضه از جمله 
بخش هایی اســت کــه به طور 
مســتقیم بیش از 220 شغل را 
پوشــش می دهد و برای همین 
در صورت رونق گرفتن می تواند 
مشــاغل زیادی را در رشته های 
مختلــف از جملــه کارگــری، 
مهندسی، معماری، صنایع در و 
پنجره ســازی، فولاد، تاسیسات، 

شیشه و... را فعال کند.
در این میان بــه باور برخی، 
یکی از اقداماتی که دولت می تواند 
برای رونق بخش مســکن انجام 
دهــد افزایش قــدرت خرید از 
طریق تحریک تقاضاست و یکی 
از راهکارهای تحریک تقاضا این 
است که قدرت خرید متقاضیان 
افزایــش پیدا کنــد و از مجموع 
متقاضیــان مســکن، افرادی که 
برای بــار اول قصد دارند صاحب 
خانه شــوند و سندی به نام شان 
نبوده و ملکی نداشتند در اولویت 

قرار بگیرند.
به اعتقــاد این گروه، افزایش 
ســقف وام مســکن برای خرید 
مســکن به ویژه برای افرادی که 
برای بار اول قصد خرید مســکن 
دارند اقدام بسیار مثبتی در ایجاد 

رونق در بازار مســکن است. اما 
برخــی دیگر از فعالان مســکن، 
افزایش تســهیلات خرید مسکن 
را بــا وام خرید خودرو مقایســه 
می کنند و معتقدند این سیاست 
تا نیمه دوم سال 95 باعث خروج 
مسکن از رکود نخواهد شد و هر 
نوع افزایش تسهیلات تنها باعث 
تــکان مختصــری در این بخش 
خواهد شــد چرا که به باور آنها 
مســکن تابع سیاست های کلان 

اقتصادی است.
محمدرضا  راســتا  ایــن  در 
زهره وندی، عضو هیئت نمایندگان 
اتاق بازرگانی تهران معتقد است 
که افزایــش وام مســکن تکان 
چندانی به این بخش نخواهد داد 
و نمی تواند عاملــی برای خروج 

مسکن از رکود باشد.

به اعتقاد نایب رئیس سندیکای 
صنایع آسانسور و پله برقی، بخش 
مسکن یکی از بخش های اقتصاد 
بزرگ ایران است که اگر مسئولان 
اقتصادی سیاست های انبساطی را 
در پیش  بگیرند، بخش مسکن هم 
به عنوان تابعی از سیاســت های 
کلان اقتصاد رونق خواهد گرفت 
و احتمال خروج این بخش از رکود 

به وجود می آید.
زهره وندی با اشــاره به اینکه 
بعید اســت مسکن در نیمه دوم 
ســال جاری از رکود خارج شود 
تصریح کرد که رشدی که برای 
پیش بینی  اقتصاد ســال جاری 
شــده، پنج درصد اســت و این 
در حالی اســت که مــا با توجه 
بــه مشــکلات بخــش صنعت، 
به عنــوان یک بخــش موثر در 

بهبود وضعیت رشــد اقتصادی، 
به گردش اقتصــادی لازم برای 
خروج بخش های مختلف از رکود 
نخواهیم رســید و بــه گفته او 
از دیگر  صنعت ســاختمان هم 
بخش های اقتصاد مستثنی نیست 
و بعید به نظر می رســد که رشد 

آنچنانی داشته باشیم.
عضو هیئــت نمایندگان اتاق 
تهران زمان خروج مسکن از رکود 
را سال 1397 می داند و نه 1395.
او در ایــن خصــوص معتقد 
اســت افزایش تســهیلات برای 
خرید مســکن، مانند وام خرید 
خودرو، باعث جهش در قیمت ها 
خواهد شــد و به خصوص برای 
خرید آپارتمان های کوچک توسط 
اقشار کم درآمد موثر است اما بعید 
به نظر می رســد به رکود صنعت 

ساختمان پایان دهد.
به گفتــه زهره وندی، با توجه 
به آمار جوازهای ساختمانی صادر 
شده توسط شــهرداری می توان 
گفت که خروج زودهنگام بخش 
مســکن از رکود یک پیش بینی 
غیرواقعی است، چرا که جوازهای 
ســاختمانی صادر شده در سال 
گذشته، نسبت به مدت مشابه در 
سال گذشته، پنج درصد کاهش 
یافته است و در استان تهران 15 
هزار پروانه ساختمانی صادر شده 
بود که این رقم در سال گذشته به 
حدود 5000 پروانه رسیده، یعنی 

یک سوم شده است.
گفتنی است عباس آخوندی؛ 
وزیر راه و شهرســازی وعده داده 
است که مسکن در نیمه دوم سال 

از رکود خارج می شود.

که  مرکزی  بیمه  کل  رئیس 
این روزها به شــدت به دلیل 
انتشار فیش های حقوق نجومی 
مدیران این مجموعه مورد انتقاد 
قرار گرفته است دیروز از سمت 

خود استعفا کرد.
محمد ابراهیم امین روز گذشته 
با انتشــار نامه ای خطــاب به وزیر 
اقتصاد نوشت: شــرمنده ام که در 
حوزه مسئولیت اینجانب پیشامدی 
ســامان دهی و به اجرا گذاشته شد 
که مایه هجمه گسترده رسانه ای به 
بیمه مرکزی، جنابعالی و در نهایت 
دولت محبوب تدبیر و امید را فراهم 
ساخت. از این بابت از مردم شریف 
ایران، اهالی صنعت بیمه و به ویژه 
شخص جناب عالی پوزش می طلبم.

اینجانــب بــا ابــراز اعتماد و 

تمایل جناب عالــی که به دانایی و 
پاک دامنی تان اعتماد راسخ داشتم 
و دارم،  از امتیــازات مــادی بخش 
غیردولتی که حداقل دو برابر بیمه 
مرکزی بود، چشم پوشیدم و تنها 
بدین خیال که تسلط کارشناسی، 
تــوان مدیریتی و اراده شــخصی 
لازم برای اصلاح امور صنعت بیمه 
را دارم، ایــن مســئولیت خطیر را 

پذیرفتم.
رئیــس کل بیمــه مرکزی در 
ادامه نامه خود به برخی فعالیت های 
دوران تصدی خویش اشاره کرده و 
نوشته است: احیای توانگری مالی 
شرکت های بیمه،  بهبود و ضابطه مند 
ساختن شرایط احراز مشاغل کلیدی 
در صنعت بیمــه، پالایش وضعیت 
نمایندگان بیمه ای، محاسبه کسری 

ذخایر شــرکت های بیمــه و اقدام 
برای شفاف سازی صورت های مالی 
و جلوگیری از شناســایی سودهای 
موهــوم، ســامان دهی مدیریتی و 
مالی شرکت بیمه دی که در معرض 
ورشکســتگی قرار داشت و از همه 

مهم تر اقدام قانونی و مدیریتی برای 
احقاق حقوق بیش از یک صد هزار 
زیان دیده بیمه توســعه که بی پناه 
و بی رســیدگی و پاســخ گویی رها 
شــده بودند و بسیاری هم زندانی، 
از اقدامــات مهم قابل ذکر اســت. 

صنعت بیمه اکنون دارای سامانه ای 
اطلاعاتی است که داده های بیمه ای 
را از مرکــز تولیــد برداشــت و با 
ذخیره سازی در سرورهای قدرتمند 
بیمه مرکزی ج.ا. ایران قرار می دهد 
تا سامانه های مختلف نظارتی، مالی، 
ســرمایه گذاری،  بیمه ای،  اتکایی، 
نماینــدگان، کارگــزاران و غیــره 
شــاخص های مورد نظر را تهیه تا 
مدیران در ایفای وظایف قانونی شان 

مورد استفاده قرار دهند.
 امین در بخش پایانی نامه خود 
با اشاره به اینکه اقتدار و اعتماد به 
نفس مدیران ارشــد بیمه مرکزی 
در پــی وقایع اخیــر ضربه خورده 
اســت از وزیر اقتصاد خواسته تا با 
استعفا و درخواست بازنشستگی او 

موافقت نماید.

اواخر هفته  گفتنی اســت در 
گذشــته فیش حقوقــی 3 نفر از 
مدیران ارشد بیمه مرکزی منتشر 
شد که نشان می داد این مدیران در 
اسفند ماه 94 بعضاً تا 87 میلیون 

تومان دریافتی داشته اند.
انتشار این فیش ها بازتاب بسیار 
منفی در افکار عمومی داشت و مردم 
نسبت به دریافت چنین حقوق هایی 
توسط مدیران دولت تدبیر و امید 
آن هم در شــرایط رکود اقتصادی 

کشور بسیار متحیر شدند.
در عیــن حال بیمه مرکزی در 
واکنش بــه این فیش ها اعلام کرد 
که بخشی از این حقوق ها معوقات 
قبلی مدیران بوده است. البته با کسر 
این معوقات باز هم دریافتی مدیران 

بیش از 10 میلیون تومان بود.

عضو اتاق بازرگانی تهران پیش بینی کرد

بازار مسکن 2 سال دیگر رونق می گیرد نه امسال

در پی انتشار فیش های حقوق نجومی 

رئیس کل بیمه مرکزی عذر خواهی و استعفا کرد

تحقیقات  مرکــز  رئیس 
از  شهرسازی  و  مسکن  راه، 
وجود بیش از 200 هزار واحد 
فرسوده  بافت  در  مسکونی 

تهران خبر داد.
در  شــکرچی زاده  محمــد 
نشست تخصصی زلزله تهران و 
بافت فرســوده با اشاره به اینکه 
مساحت شــهر تهران حدود 70 
هزار هکتار اســت که بیش از 6 
درصد آن بافت فرســوده و 30 
درصــدش بافت ناپایدار اســت 
افزود: براین اساس بیش از 200 
هزار پلاک در بافت فرسوده تهران 

قرار دارد.
وی ادامــه داد: در مطالعات 

میدانــی جدیدی که از ســوی 
مرکــز تحقیقات، راه، مســکن 
و شهرســازی در چهــار نقطه 
تهران صورت گرفته است، به این 
نتیجه رسیده ایم، اگر یک زلزله 7 
ریشتری در تهران رخ دهد، بیش 
از 800 هــزار نفر جان خود را از 

دست خواهند داد.
وی با بیــان اینکــه میزان 
خسارت مالی این مطالعه میدانی، 
مشخص نیست، در پاسخ به این 
ســؤال که این چهار نقطه مورد 
اشاره کدام مناطق تهران است، 
گفت: بنــا به دلایلی، نمی توانیم 
نام این چهار منطقه را ذکر کنیم.

شکرچی زاده افزود: تهران در 

مجاورت گسل های مهمی نظیر 
گسل شــمال تهران، گسل های 
ری، گسل مشاء، کهریزک و تعداد 
زیاد گســل های فعال دیگر واقع 
شده اســت، بنابراین زلزله های 

تاریخی متعددی در اطراف این 
ناحیه رخ داده است، به طوری که 
آخرین زلزله بزرگ تأثیرگذار در 
شهر تهران به سال 1209 هجری 

شمسی بازمی گردد.

شکرچی زاده ادامه داد: باتوجه 
به ریزدانه بودن بافت فرســوده، 
در همین مســاحت 6 درصدی 
از مجموع مســاحت شهر تهران 
که متعلق به بافت فرسوده است، 
بیش از یک میلیون و 100 هزار 

نفر زندگی می کنند.
وی خاطرنشان کرد: باتوجه به 
واقعیت های آماری، در موارد یاد 
شده انتظار تلفات بالای زلزله در 
شهر تهران بر اساس محاسبات 
شدت زلزله های محتمل، انتظاری 
بــه دور از واقع بینی نبوده و جا 
دارد که کامــلًا آمادگی کاملی 
بــرای مقابله با زلزلــه و به ویژه 
اثرات مخرب آن در بافت فرسوده 

داشته باشیم.
گفتنی اســت طی سال های 
اخیر بارها بحث بافت های فرسوده 
تهران در رســانه ها مطرح شده 
ولی متأسفانه اقدام چندانی برای 
نوسازی آن صورت نگرفته است. 
باتوجه به اینکه اغلب ساکنان این 
بافت های فرسوده اقشار محروم و 
کم درآمد می باشــند لذا از توان 
مالی بالایی برای نوسازی سرپناه 
خود برخوردار نیستند بر همین 
اساس دســتگاههای ذیربط اعم 
از دولت و شــهرداری می بایست 
اقدام عاجلــی در این خصوص 
صورت دهنــد و از حرف بدون 

عمل پرهیز کنند.

شکســته  با  همزمــان 
شــدن رکورد واردات بنزین 
ساخت  روند   ،95 ســال  در 
طرح های  بزرگ ترین  از  یکی 
بنزین سازی کشور در طول سه 
سال فعالیت دولت یازدهم تنها 
1/7 درصد پیشــرفت داشته 

است.
به گزارش مهر با گذشت سه 
سال از آغاز فعالیت دولت تدبیر و 
امید، طرح بنزین سازی پالایشگاه 
نفــت بندرعبــاس کــه از آن به 
عنوان بزرگترین مجتمع در دست 
اجرای تولید بنزین با اســتاندارد 
یورو 4 کشــور نام برده می شود، 
با پیشــرفتی حدود 96 درصدی 

متوقف شده است.
براین اساس پیشرفت ساخت 
این مجتمع بنزین سازی در سال 
پایانی دولت دهم حدود 95 درصد 
بوده که در طول ســه سال میزان 
پیشــرفت این طرح با افزایشــی 
حدود 1/7 درصدی هم اکنون به 
96/7 درصد رسیده و با کمترین 

پیشرفت در حال تکمیل است.
از ســوی دیگــر در حالی که 
حجم واردات بنزین ایران از ابتدای 
سال جاری با افزایشی بی سابقه به 
12 میلیون لیتــر در روز افزایش 
یافته که در صــورت بهره برداری 
این مجتمع بنزین ســازی امکان 
تولیــد روزانه 3/5 تــا 4 میلیون 

لیتر بنزین با استاندارد یورو 4 در 
کشور فراهم می شد، عملًا میزان 
وابســتگی به واردات این فرآورده 

نفتی کاهش می یافت.
یا این وجود، پیشرفت عملیات 
ســاخت و اجرای طــرح بنزین 
بندرعباس  نفت  پالایشگاه  سازی 
که زیر نظر مستقیم شرکت ملی 
پالایــش و پخــش فرآورده های 
نفتی انجام می شــود، قابل قبول 
نیست و حتی مجری این پروژه در 
جدیدترین زمان بندی تعیین شده، 
از بهره برداری این طرح تانیمه دوم 

سال جاری خبر داده است.
این در حالی است که عباس 
کاظمی مدیر عامل شــرکت ملی 

پالایــش و پخــش فرآورده های 
نفتی سال گذشــته تأکید کرده 
بود این طرح بنزین سازی تا پایان 
ســال 1394 در مدار بهره برداری 
قرار می گیرد و مطابق با اظهارنظر 
پروژه  ایــن  جدیدمجــری طرح 
خوش بینانه ترین  در  بنزین سازی 
حالت تا پایان امســال راه اندازی 

خواهد شد.
ویژگی های  مهم ترین  از  یکی 
طــرح  راه انــدازی  و  ســاخت 
بنزین ســازی پالایشــگاه نفــت 
دوره  شــدن  طولانی  بندرعباس 
ساخت این پروژه بنزینی بوده به 
طوری که تاکنون حدود یک دهه 
از آغاز عملیات اجرایی این پروژه 

می گذرد.
حمید شریف رازی مدیر عامل 
شرکت ملی مهندسی و ساختمان 
نفت اسفند ماه ســال گذشته با 
بیان اینکه 9 ســال از آغاز طرح 
افزایــش ظرفیت و بهبود کیفیت 
پالایشــگاه  نفتی  فرآورده هــای 
بندرعباس می گذرد، گفت: بخش 
زیادی از تأخیــر در این پروژه به 
دلیل نداشتن مهندسی پایه است، 
زیرا این موضوع ســبب شده در 
طول این مــدت واحدهای جدید 
زیادی به آن اضافه شود که از قبل 

پیش بینی نشده بود.
مســعود ســعادت، مجــری 
طــرح افزایــش تولیــد بنزیــن 

پالایشــگاه بندرعباس با اشاره به 
محدودیت های تأمین منابع مالی 
اردیبهشت ماه سال جاری، تأکید 
کرده اســت: تکمیل و راه اندازی 
نهایــی طرح افزایــش ظرفیت و 
نفتی  فرآورده های  کیفیت  بهبود 
پالایشــگاه بندرعبــاس به 200 
میلیــارد تومان منابع ریالی و 30 
میلیون یورو منابع ارزی نیاز دارد.
بنابرایــن گــزارش، در کنار 
افزایش تولید بنزین با اســتاندارد 
یــورو چهار اتحادیــه اروپا، تولید 
هشــت میلیون لیتــر گازوئیل با 
استاندارد یورو چهار از دیگر اهداف 
ساخت و بهره برداری از این طرح 

است.

توقف ساخت بزرگ ترین مجتمع  تولید بنزین ایران در دولت یازدهم

در ســایه انفعال دولت تدبیر و امید در عرصه اقتصاد، زیان 
سهامداران بورس روزبه روز بیشتر می شود.

به گزارش خبرنگار اقتصادی کیهان، ریزش پیاپی شــاخص بورس 
تهران طی ســال جاری باعث زیان سنگین سهامداران خرد و متوسط 

شده است.
بسیاری از مردم که با وعده دولت روحانی مبنی بر گشایش اقتصادی 
در پسا برجام سرمایه های خود را راهی بورس کرده بودند حالا مشاهده 
می کنند با گذشــت 4 ماه از اجرای برجام نه تنها گشایشی در اقتصاد 
رخ نداده و رونقی حاصل نشده است بلکه سرمایه های آنها نیز روزبه روز 

بیشتر آب می شود و از بین می رود.
در همین رابطه خبرگزاری ایسنا که از رسانه های حامی دولت تدبیر 
و امید است نیز در گزارشی اذعان کرد که نگرانی ها از ادامه اجرای برجام 
و بحث پول های بلوکه شده ایران در آمریکا از عواملی است که موجب 

ریزش این روزهای تالار شیشه ای شده است.
به هرحال تا زمانی که دولت روحانی چشم به غرب دوخته و از اجرای 
اقدامات عملی برای حمایت از تولید داخلی روی گردان است نمی توان 
امید چندانی به بهبود ویترین اقتصادی کشور یا همان بازار سهام داشت.

بر همین اساس شاخص بورس تهران فقط طی 2 روز گذشته بیش 
از 1100 واحد ریزش کرده اســت حتی دیروز دماسنج بازار با سقوط 
647 واحدی به کانال 75 هزار واحدی افتاد. در بازار سراسر قرمزپوش 
چهارشــنبه بازار سرمایه نماد شرکت های ایران خودرو، پالایشگاه نفت 
بندرعباس، معدنی و صنعتی گل گهر، گروه مپنا و مخابرات ایران از جمله 
نمادهایی بودند که بیشترین تأثیر را در افت شاخص کل بورس داشتند.

همچنیــن نمادهای بانک صادرات ایران، صنایع مس ایران و گروه 
مدیریت ســرمایه گذاری امید در میان تابلوی سراســر قرمز بورس از 
معدود نمادهای ســبز بودند که ســعی کردند در روند شاخص بورس 

تأثیر مثبت داشته باشند.
ارزش معاملات دیروز بورس اوراق بهادار تهران به بیش از 948 هزار 
میلیون تومان بالغ شد که این مبلغ ناشی از دست به دست شدن 147 

میلیون سهم و اوراق بهادار قابل معامله در 83هزار و 764 نوبت بود.
در آخریــن روز معامــلات این هفته ســرمایه گذاران برای فروش 
سهم های سایپا آذین، آهنگری تراکتورسازی ایران، داروسازی فارابی و 
صنایع ریخته گری ایران صف کشیدند و سهم های مشارکت ملی نفت 

ایران و مشارکت شهرداری سبزوار از برترین تقاضاها بودند.
نمادهای معاملاتی حق تقدم شــرکت کارت اعتباری ایران کیش، 
حق تقدم شرکت نیرو ترانس و شرکت های تجارت الکترونیک پارسیان 
در معاملات دیروز بازگشایی و نمادهای پگاه خراسان، کاشی و سرامیک 

سعدی و تأمین ماسه ریخته گری متوقف شدند.

زیان سهامداران بورس روز به روز 
بیشتر می شود

رئیس اتحادیه کاشی سازان با اشاره به رکود موجود در صنعت کاشی 
و ســرامیک، گفت: هم اکنون به اندازه مصرف یک سال و نیم کشور، 

انباشت کاشی و سرامیک در کارخانه ها داریم.
مصطفی گودرزی در گفت وگو با خبرگزاری فارس با اشاره به رکود موجود در 
بخش های مختلف اقتصادی از جمله صنعت کاشی و سرامیک، اظهار داشت: این 
رکود باعث شده تا به اندازه تولید یک سال و نیم کارخانه های کاشی و سرامیک، 

موجودی در انبار کارخانه ها و مراکز توزیع وجود داشته باشد.
وی با بیان اینکه هم اکنون کارخانه های کاشــی و ســرامیک با 60 درصد 
ظرفیت خود فعال هستند، افزود: در حال حاضر حدود 500 میلیون مترمربع 
کاشــی و ســرامیک در انبارها وجود دارد و این در حالی است که از نیمه دوم 
سال گذشته تاکنون سه تا چهار کارخانه تعطیل شده اند و حدود یکهزار نفر از 
کارگران بیکار شده اند. رئیس اتحادیه کاشی سازان با اشاره به پیشنهادات ارائه 
شده به تولیدکنندگان کاشی و سرامیک برای سال جاری، گفت: پیشنهاد کرده 
بودیم که کارخانه ها، تولید خود را تا اواخر فروردین یا نیمه اردیبهشت ماه متوقف 

کنند که حدود نیمی از کارخانه ها این کار را انجام دادند.
گودرزی ادامه داد: با این اقدام، میزان تولید کاشــی و ســرامیک مدیریت 

می شود و تولید مازاد این محصول نیز کمتر صورت خواهد گرفت.
به گفته وی، هم اکنون تولیدکنندگان کاشــی و سرامیک محصول خود را 
با چک های طولانی مدت عرضه می کنند و همین مســئله باعث شده تا بخشی 

از سرمایه در گردش تولیدکنندگان متوقف شود.
رئیس اتحادیه کاشی سازان با اشاره به تولید 360 میلیون مترمربع کاشی و 
سرامیک طی سال گذشته در کشور، گفت: برای امسال نیز تولید 400 میلیون 

مترمربع کاشی و سرامیک پیش بینی می شود.
وی همچنین با اشــاره به کاهش قیمت نفــت و تاثیر آن بر اقتصاد عراق، 
خاطرنشان کرد: این مسئله در میزان صادرات کاشی و سرامیک ایران به عراق 

نیز تاثیرگذار بوده است و صادرات ما را کاهش داده است.

رئیس اتحادیه کاشی سازان:
تولید 1/5 سال کاشی و سرامیک کشور 

در انبارها خاک می خورد

* مدیرعامل شرکت پســت اعلام کرد آدرس اماکن کشور تا پایان 
شــهریور ماه بهنگام می شــود. به گزارش تسنیم، حسین مهری در 
جلســه شــورای فناوری اطلاعات و کدگذاری شرکت پست با بیان 
اینکــه برای انجام هر چه بهتــر و باکیفیت تر این پروژه عظیم مالی 
لازم اســت تمامی موارد و جزئیات با دقت و جدیت هر چه بیشــتر 
پیگیری شــود، اظهار کرد: بهنگام سازی آدرس های اماکن کشور از 
سوی شرکت پست با جدیت دنبال شده و با عزمی که در مجموعه 
مدیران و همکاران ســراغ دارم، امیدوارم این پروژه تا پایان شهریور 

سال جاری در سراسر کشور به پایان برسد.
*  عضو پیوسته فرهنگستان علوم با بیان اینکه از 2/57میلیون 
هکتار اراضی باغی کشور فقط 15 درصد دیم است، گفت: این 
در حالی است که امکان کشــت دیم تا 4/6 میلیون هکتار 
در کشــور وجود دارد. سپاس  خواه با تاکید بر اینکه توجه به 
سیستم های جمع آوری روان آب در کشاورزی امری ضروری 
است که باید مورد توجه باشد، گفت: مدلسازی رابطه بین باران 
و روان آب و مکان یابی در این حوزه باید مورد توجه باشد، در 
مکان  یابی توجه به سیستم پخش سیلاب ریز حوزه و درازشیب 
مهم است. به گزارش فارس وی گفت: برای آبیاری فضای سبز 
منازل بهتر است آب باران از محل ناودان ها جمع آوری و به 

مخازن داخل حیاط منتقل شود تا قابل استفاده شوند.
* بانک مرکزی با ابلاغ بخشــنامه ای به شــبکه بانکی، شرکت ها و 
واحدهای کوچک و متوسط تولیدی، صنعتی، کشاورزی و خدماتی را 
از شرایط نداشتن بدهی غیرجاری و چک برگشتی برای بهره مندی از 
تسهیلات و تعهدات مستثنی کرد. به گزارش ایسنا، بانک مرکزی اعلام 
کرد که این بخشنامه را در راستای بسترسازی برای خروج بنگاه های 
کوچک و متوســط از رکود و به کارگیــری ظرفیت های تولیدی، به 
شبکه بانکی ابلاغ کرده است.منظور از شرکت و واحدهای کوچک و 
متوسط در این بخش نامه، به ترتیب بنگاه های اقتصادی دارای تعداد 
کارکنان کمتر از 50 نفر و بنگاه های اقتصادی دارای تعداد کارکنان 

بین 50 تا 100 نفر است.
* رئیس سازمان نظام مهندسی گفت: انتخاب مهندسین ناظر 
باز هم بر عهده ســازمان نظام مهندسی قرار گرفت. بیطرف 
افزود: شناسنامه فنی ملکی از این به بعد قبل از صدور پایان 

کار صادر خواهد شد.

رئیس شرکت دولتی روس نفت گفت: عربستان با پیش شرط پایبندی 
تمام اعضای اوپک به توافق نشست فریزنفتی دوحه، اوپک را در آستانه 

فروپاشی قرار داده است.
به گزارش خبرگزاری فارس به نقل راشاتودی، ایگورسچین، رئیس شرکت 
نفت دولتی روس نفت روسیه، اعلام کرد موجودیت سازمان کشورهای صادرکننده 
نفت، اوپک، به عنوان یک سازمان با اعضای متحد که می توانست تمایلات خود 

را بر بازار نفت اعمال کند به پایان رسیده است.
وی با اشــاره به نقش مخرب عربســتان در اوپک افزود: دوران دهه 1970 
که تولیدکنندگان نفت خاورمیانه می توانستند از طریق ایجاد کارتل هایی مانند 

اوپک در بازار نفت جهانی تاثیرگذار باشند تمام شده است.
ســچین ادامه داد: روسیه پیش از برگزاری نشست فریز نفتی دوحه نیز با 
تردید به این نشست نگاه می کرد و در نهایت نیز عربستان با پیش شرط پایبندی 

تمام اعضای اوپک به این توافق آن را بی نتیجه گذاشت.
رئیس شرکت روس نفت افزود یکی از کشورهای مورد هدف عربستان برای 
پیوستن به این توافق ایران بود که این کشور نیز در نشست دوحه شرکت نکرد 
و پیشتر نیز اعلام کرده بود که تا قبل از رسیدن تولید نفت خود به حدود چهار 

میلیون بشکه در روز از پیوستن به این توافق خودداری خواهد کرد.
ســچین افزود در حال حاضر برخی عوامل باعث می شود که هیچ کارتلی 
دیگر نتواند تمایلات خود را به بازار نفت دیکته کند و برای اوپک نیز موجودیت 

آن به عنوان یک سازمان متحد به پایان رسیده است.
بنابراین گزارش آخرین باری که اعضای اوپک توانستند در زمینه سقف تولید 
نفت به یک توافق دســت یابند ماه ژوئن ســال 2015 بود و از آن پس اعضای 
اوپک دیگر نتوانستند توافقی را با یکدیگر شکل  دهند که عربستان به تحریک 

آمریکا، بیشترین نقش را در این مسئله داشته است.

رئیس شرکت روس نفت:
عربستان اوپک را در آستانه فروپاشی 

قرار داده است

رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی از پلمب شرکت های 
متخلف در ارائه گارانتی خبر داد.

محمد طحان پور در گفت وگو با فارس، در پاسخ به اینکه قرار بود تا 
با شرکت هایی که به صورت غیرمجاز گارانتی لوازم خانگی ارائه می کنند 
برخورد شود و اکنون چه تدبیری در این راستا در سال 95 اندیشیده اید، 
اظهار داشت: برنامه ای را با مدیرعامل سازمان حمایت، معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت، و مدیر کل تعزیرات تدوین کرده ایم که طی این برنامه 
تعدادی از شرکت های ارائه کننده خدمات گارانتی محصولات خانگی را 

که به صورت غیرمجاز فعالیت می کنند خواسته ایم.
وی افزود: اگر این شرکت ها در زیرمجموعه وارد کننده اصلی نباشند 
و یا از شرکت اصلی خارجی گواهی نداشته باشند حق فعالیت نداشته و 

باید خاتمه کار دهند.
رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی به این نکته اشاره کرد که به 
برخی از این شــرکت ها هم اخطار پلمب داده ایم و در این راستا با کسی 

شوخی نداریم.
یکی از مشکلات اساسی به ویژه در چند سال اخیر کارت های گارانتی 
متفرقه ای است که هنگام خرید به مشتری ارائه می شود غافل از آنکه هر 
برند خارجی یک گارانتی معتبر مخصوص به خود را دارد و در صورت بروز 
مشکل و نیاز به خدمات پس از فروش گارانتی های متفرقه از دادن خدمات 
مناسب سر باز زده و مشتری را با هزینه های سرسام آور روبرو می کنند.

رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی:
گارانتی های غیر مجاز جمع می شود

ســخن گفتن از اینکه ما از 
مرحله رکود عبــور کرده ایم و 
است،  روشن  ایران  اقتصاد  افق 
در حالی بــه کلیدواژه های ثابت 
رئیس جمهور  ســخنرانی های 
ناپایدار  شرایط  که  شده  تبدیل 
اقتصادی و عدم توجه به حمایت 
از تولید داخلی علی رغم تاکیدات 
چند باره مقــام معظم رهبری، 
برای  را  فراوانــی  مشــکلات 
وجود  به  داخلی  تولیدکنندگان 

آورده است. 
سال گذشته هنگامی که لیست 
بلندبالایی از انواع کالاهای وارداتی به 
کشورمان در دوران ریاست جمهوری 
محمود احمدی نژاد منتشــر شــد، 
رسانه های حامی دولت، این موضوع 
را بــه اهرمی جدید بــرای انتقاد از 
سیاســت های اقتصــادی دولت نهم 
و دهــم تبدیل کرده و لیســت را بر 
ســر حامیان دولت قبــل کوبیدند 
و بــه تمســخر و مــزاح و انتقاد در 
رسانه هایشان نوشــتند و گفتند که 
»آخر مگر ســنگ پا را هــم باید از 
خــارج وارد کنیم؟« ایــن حامیان 
دلســوز اقتصاد ایران)!( اما گویا خبر 
نداشــتند در دو سالی که از ریاست 
جمهوری حسن روحانی می گذرد و 

رهبر معظم انقلاب در این دو ســال، 
بیش از همیشــه بــر روی موضوع 
»اقتصــاد مقاومتــی« و »حمایت از 
تولید داخلی« تاکیــد فرموده اند، از 
قضا دولــت تدبیر و امید، با تدابیری 
که در این زمینه اندیشیده، تنها راه 
را برای هرچه وابسته تر شدن اقتصاد 
داخل به خارج هموارتر کرده و عملا 
»امید« تولیدکنندگان داخلی را ناامید 

کرده است. 
درست در روزهای ابتدایی هفته 
گذشته و در روزی که به نام پاسداشت 
»معلــم« نامگذاری شــده بود، خبر 
تجمع دامــداران در اصفهان و چند 
نقطه دیگر از کشور از جمله خراسان 
رضــوی، البرز، قــم، قزوین و فارس 
به ســرعت در فضای مجازی انتشار 
یافت. این تجمع از سوی تعدادی از 
دامداران عضو شرکت تعاونی گاوداران 
اســتان اصفهان و مقابل ساختمان 
استانداری شکل گرفت. دامداران در 
این تجمع، حمایت مسئولان از تولید 
شیر و گوشت داخلی را مطالبه کردند. 
رسانه های حامی دولت و وابستگان به 
این جریان، ترجیح دادند در برابر این 
اعتراض ســکوت و بایکوت خبری را 
در پیش بگیرند. رویه ای که در موارد 
مشــابه قبلی نیز به کار گرفته شده 

بود. این تجمع این هفته نیز با حضور 
مقابل اداره جهاد کشاورزی ادامه پیدا 
کرد.  یکی از تجمع کنندگان در همین 
باره، صحبت های جالبی داشت: »مگر 
رهبری نفرمودند واردات هر کالایی 
که مشابه داخلی دارد، ممنوع است؟ 
مگر زمان احمدی نژاد در بوق و کرنا 
نکردند که اینها شیرخشک را هم از 
خارج وارد می کننــد. حالا که دیگر 
دولت قبلی ســر کار نیســت و این 
دولت هم قرار بــوده صد روزه تمام 
مشکلات را حل کند. حل مشکلات 
در 100 روز پیشکش. لطفا به آقایان 
بگویید اگر برای مــردم ارزش قائل 
نیســتید و هوای تولید کننده داخلی 
را نمی خواهید داشته باشید، لااقل به 
حرف های حضرت آقا گوش بدهید. 
اینکه ما گوشت و شیرخشک و کره 
را از خارج وارد می کنیم، بی اعتنایی 

به فرمایشات رهبری است.« 
که  دارنــد  اعتقــاد  دامــداران 
بی تدبیری مسئولین دامپروری کشور 
را نابود کرده اســت. این موضوع در 
پلاکاردها و پارچه نوشــته هایی که 
به همــراه آورده بودند نیز به خوبی 
دیده می شــد. روی یکــی از همین 
پلاکاردها نوشته شده بود: »ادامه این 
بی تدبیری، تیشه به ریشه تولید ملی 

و انقلاب است.« 
علوی نیا، عضــو هیئت  پیــروز 
مدیره شرکت تعاونی گاوداران استان 
اصفهان، یکی از کســانی اســت که 
تدابیر دولت تدبیــر و امید را باعث 
نابودی تولید داخلی می داند. علوی نیا 
می گوید: »قیمت هر لیتر شیر طبق 
مصوبه دولت، یک هزار و 440 تومان 
بوده اما در حال حاضر کارخانه های 
شــیر هر لیتــر را یک هــزار تومان 
از گاوداری خریــداری می کننــد. از 
طرفی مافیای وارد کننده شیرخشک، 
ســال گذشته 8 هزار تن شیرخشک 
وارد کشــور کرده که ضربه جدی به 
تولیدکنندگان داخلی زده اســت. و 
دیگر اینکه سال گذشته برای تامین 
نیاز کشور، واردات 10 درصد گوشت 
مورد نیاز کشور از برزیل به تصویب 
رسید اما سندهایی در اختیار داریم 
کــه این میزان به 40 درصد افزایش 

یافته است.« 
این اعتراضــات در حالی صورت 
می گیرد که در ابتدای امســال، مقام 
معظم رهبری با نامگذاری سال 95 به 
نام »اقتصاد مقاومتی ؛ اقدام و عمل« 
بار دیگــر دغدغه های خود در زمینه 
حمایت از تولید داخل را آشکار کردند. 
علوی نیا اما معتقد است » دست هایی 

در کار اســت تا تولیــد داخلی را به 
نابودی بکشاند.« 

این موضوع را »موسی رهنمایی« ؛ 
رئیس اتحادیه دامداران استان اصفهان 
در گفت و گو با »تسنیم« تایید می کند. 
رهنمایی درباره تجمع روز یکشــنبه 
دامداران اصفهانی در اعتراض به عدم 
حمایت از تولیدات داخلی می گوید: 
»در ایــن میان یک تجارت ســیاه 
مطرح اســت، مافیای واردات روزگار 
را بــرای تولیدکننده و مصرف کننده 

سیاه کرده است.« 
رئیس اتحادیه دامداران اصفهانی 
به آشفته بازاری که در این زمینه ایجاد 
شده، اشاره می کند: »قرار بر این بود 
تا از اول تیر 93 شیر را 1440 تومان 
بخرند، کارخانه  ها پیشنهاد کردند برای 
این اقدام به آنها اجازه داده شود که 
62درصد قیمت همه محصولات آنها 
شامل شیر، پنیر، کره و غیره افزایش 
پیــدا کند که دولت ایــن موضوع را 
نپذیرفــت و به نظر من دولت در این 
مورد اشتباه کرد اما در ادامه، دولت 

15 درصد افزایش را پذیرفت. 
این موضوع بهانه ای شــد برای 
کارخانه ها تا شیر را از دامدار با قیمت 
1440 تومــان نخرند، از آن روز این 
قیمــت را کاهش داده اند تا امروز که 

همچنان شیر را از دامدار خیلی کمتر 
از این قیمت خریداری می کنند...«. 

اردیبهشــت گویا مــاه دامداران 
اســت. سال گذشــته نیز درست در 
همین ماه بهاری بــود که دامداران 
تهران و اصفهان و چند شــهر دیگر 
مقابل نهاد ریاست جمهوری تجمع 
کرده و خواســتار دیدار با محمدباقر 
رئیس جمهور شدند.  معاون  نوبخت، 
تجمع سال گذشــته در اعتراض به 
ارزان خریــدن شــیر از گاوداران و 
واردات گوشــت بوفالوی هندی بود. 
آن زمان، به دامداران قول داده شــد 
که دولت مشکلات را حل خواهد کرد. 
یک سال گذشت و به نظر می رسد نه 
تنها مشــکلات حل نشد که افزایش 

هم پیدا کرده است. 
اردیبهشت این ماه بهاری، شاید 
پس از ایــن یادآور خــزان زحمت 
دامدارانی باشــد که نمی دانند چرا با 
وجــود این همه تاکیــد مقام معظم 
رهبری بــر »اقتصــاد مقاومتی« و 
»حمایــت از تولیــد ملــی« ؛ دولت 
همچنان بی توجه به تاکیدات رهبری 
راه خود را مــی رود و رئیس جمهور 
همچنان از »عبور از رکود« ســخن 
می گوید! »رکود« را که این روزها از 

هر طرف بخوانی، »رکود« است! 

ادعای عبور از رکود؛ از حرف تا عمل

تسلیت
جناب آقای حاج صادق نوری

تسلیت  را  گرامیتان  همسر  مادر  درگذشت  مصیبت 
عرض نموده و از خداوند متعال برای آن مرحومه غفران 
بازماندگان  برای شما و دیگر  الهی و  و رحمت واسعه 

محترم صبر و اجر مسئلت می نمائیم.
اداره حراست و پرسنل حفاظت فیزیکی

جناب آقای حاج صادق نوری
تسلیت  را  گرامیتان  همسر  مادر  درگذشت  مصیبت 
عرض نموده و از خداوند متعال برای آن مرحومه غفران 
بازماندگان  برای شما و دیگر  الهی و  و رحمت واسعه 

محترم صبر و اجر مسئلت می نمائیم.
سرپرست و کارکنان سازمان توزیع

جناب آقای حاج صادق نوری
تسلیت  را  گرامیتان  همسر  مادر  درگذشت  مصیبت 
عرض نموده و از خداوند متعال برای آن مرحومه غفران 
بازماندگان  برای شما و دیگر  الهی و  و رحمت واسعه 

محترم صبر و اجر مسئلت می نمائیم.
رئیس و اعضاء هیئت مدیره شرکت فراز نما رسانه

یک مسئول خبر داد

وجود بیش از 200 هزار واحد مسکونی در بافت فرسوده تهران


